

EAG
125



CANADA

C
o
m
m
u
n
i
q
u
é

No. 125.
No

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

DECEMBER 12, 1975
LE 12 DÉCEMBRE 1975

EXTERNAL AFFAIRS
AFFAIRES EXTÉRIEURES
OTTAWA

1975
LIBRARY / BIBLIOTHÈQUE
REFERENCE

CANADIAN PARTICIPATION IN UNITED NATIONS
PEACEKEEPING ACTIVITIES IN THE MIDDLE EAST

PARTICIPATION DU CANADA AUX OPÉRATIONS DE MAINTIEN
DE LA PAIX DES NATIONS UNIES AU MOYEN-ORIENT

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Acting Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that following a request from the Secretary General of the United Nations, the Government has authorized continued Canadian participation in the United Nations peacekeeping forces in the Middle East, until October 24, 1976 in the case of the United Nations Emergency Force (UNEF) and until May 31, 1976 with the United Nations Disengagement Observer Force (UNDOF). This extends authority for Canadian participation to coincide with the mandate renewal dates recently set by the Security Council for these two forces. Mr. Sharp noted that UNEF/UNDOF has contributed significantly to the maintenance of stability in the region following the 1973 war, and therefore to prospects for progress towards a settlement of the Middle East conflict by negotiations.

Canada shares with Poland the logistics support role for UNEF in the Sinai and UNDOF in the Golan Heights. Canada's current overall participation in UNEF/UNDOF is approximately 1000 personnel - about 850 Canadians are serving with UNEF and about 150 with UNDOF.

* * *

Le Secrétaire d'Etat suppléant aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui que, à la suite d'une demande du Secrétaire général des Nations Unies, le Gouvernement a accepté que la participation du Canada aux forces de maintien de la paix des Nations Unies soit prolongée jusqu'au 24 octobre 1976 dans le cas de la Force d'urgence des Nations Unies (FUNU) et jusqu'au 31 mai 1976 dans celui de la Force des Nations Unies pour l'observation du désengagement (FNUOD). Ainsi prolongée, la participation canadienne coïncidera avec les dates de renouvellement du mandat dernièrement fixées par le Conseil de sécurité pour ces deux forces. M. Sharp a fait observer que la FUNU/FNUOD a grandement contribué au maintien de la stabilité dans la région depuis la fin de la guerre de 1973 et, partant, aux perspectives d'en arriver, par voie de négociations, à un règlement du conflit au Moyen-Orient.

Le Canada assure, avec la Pologne, le soutien logistique pour la FUNU, au Sinai, et pour le FNUOD, sur les hauteurs du Golan. L'effectif canadien au sein de la FUNU/FNUOD est actuellement d'environ 1,000 personnes, soit quelque 850 Canadiens pour la FUNU et à peu près 150 pour la FNUOD.